
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 177 af 16. januar 2025 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Betina Kastbjerg (DD). 

 

 

Rasmus Stoklund 

/ Rikke Kure Wendel 

  

21. januar 2025 
J.nr. 2025 - 497 

 

Offentligt
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 177
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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Er ministeren parat til at lave en særskilt tilføjelse til ligningslovens § 7, hvor almisser fra 

opgørelsen af den skattepligtige indkomst undtages? 

 

Svar 

Jeg mener, at det er vigtigt, at vi hjælper de allermest udsatte i samfundet. Det fremgår 

også af regeringsgrundlaget, at et samfund i høj grad skal vurderes på, hvordan de aller-

mest udsatte behandles, og regeringen ønsker at lægge grundstenene til en ny politik for 

de allermest udsatte. Derfor mener jeg også, at hvis det kan gøres igennem skattereglerne, 

så er det noget vi skal se nærmere på.  

 

Det er dog vigtigt at have for øje, at hjælpen skal være målrettet og udformes på den rig-

tige måde. En generel skattefritagelse for almisser vil som udgangspunkt give alle en mu-

lighed for at øget skattefrihed, og således ikke være målrettet socialt udsatte eller salg af 

sociale aviser.  


	Spørgsmål
	Svar

